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Aylardır merak edilen asker ilk kez ortaya çıktı... Orada tek bir Odatv vardı

Eski Korgeneral Metin İyidil'in de arasında olduğu 3 sanığın yargılamasına Ankara
2. Ağır Ceza Mahkemesinde devam edildi.

FETÖ'nün 15 Temmuz 2016'daki darbe girişimi sırasında Kara Kuvvetleri Komutanlığı (KKK) Eğitim ve Doktrin Komutanlığı
(EDOK) Muhabere ve Muharebe Eğitim Destek Komutanı eski Korgeneral Metin İyidil'in de arasında olduğu 3 sanığın
yargılamasına Ankara 2. Ağır Ceza Mahkemesinde devam edildi.

Savcı, Metin İyidil ve eski Tümgeneral Hamza Koçyiğit için darbeye yardımdan hapis, eski Korgeneral Abdullah Barutcu'nun
hükümle tutuklanmasını istedi.  Sanıklar ve avukatların esas hakkındaki mütalaaya karşı savunma için süre talebinde
bulunmasından sonra duruşma 5 Ocak'a ertelendi.

Davaya medya tarafından ilgi gösterilmezken Odatv Ankara Haber Müdürü Müyesser Yıldız, duruşmayı canlı olarak takip
etti.

DAVADA NELER OLDU

Davada ilk defa tanık olarak dinlenen dönemin ÖKK Komutanı Emekli Korgeneral Zekai Aksakallı dikkat çeken
açıklamalarda bulundu. Aksakallı, EDOK Okullar Komutanı eski Korgeneral Abdullah Barutcu için “FETÖ’cü olmadığı
kanaatindeyim” dedi.
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Aksakallı şöyle konuştu:

“Olay gecesi beni kaçırmaya çalışmışlardı. Oradan kurtulunca saat 22.40 sıralarında ikinci bir araç istedim. Araç Spor
Okulu Nizamiyesi’ne geldi. Ancak FETÖ’cüler orayı tuttukları için içeri almadılar. Koruma Astsubayım ‘kırın girin’ dedi.
Zaman geçince Emir Astsubayım ile oraya yürümeye başladık. O sırada taarruz helikopterleriyle saldırı başladı.
Korumalarımdan birisinin bacağı koptu, Emir Astsubayım yaralandı. 23.40’ta Barutçu Paşa beni aradı. Ben de olayları
kısaca anlattım. Kendi güvenliğine dikkat etmesine, aynı şeylerin başına gelebileceğini ifade ettim. Bunları söylememin
sebebi benden önceki Özel Kuvvetler Komutanı olmasıydı. Bir iki dakika kendi güvenliğine ilişkin telkinlerim oldu.
Barutçu Paşa’yı 95’ten beri tanıyorum. Benim Tabur Komutanlığımı yaptı, Özel Kuvvetler Komutanlığımı yaptı, Terörle
Mücadelede birlikte bulunduk. FETÖ ile bağlantısı olduğuna dair hiçbir emare, hiçbir kanaatim yoktur. FETÖ’cü olmadığı
kanaatindeyim. Söyleyeceklerim bundan ibarettir.

İYİDİL’İN AVUKATI NE SORDU

Abdullah Barutcu ve Barutcu’nun avukatı Aksakallı’ya herhangi bir soru sormazken Metin İyidil’in avukatı Abdullah Kaya,
“Gayri nizami harpte harekât nereden en iyi şekilde sevk ve idare edilir” sorusunu yöneltti.

Bunun üzerine Zekai Aksakallı şunları söyledi:

“Komutan muharabeyi en iyi şekilde sevk ve idare edeceği yerde bulunur. Bu birliklere göre farklılık arz eder. Muharip
birliklerle diğer birlikler yani okulları farklı tutmak lazım. Mesala o gece Özel Kuvvetler Komutanlığı’nın Irak, Suriye,
Diyarbakır, Silopi, İskenderun gibi bütün Türkiye sathında birlikleri vardı. Bu birliklerin bir kısmını darbe için Ankara’ya sevk
etmeye çalışıyorlardı. Silopi Karargahı işgal altındaydı. Hem yurt içi hem yurt dışı yere müdahale etme zorunluluğu vardı.
Mesela Irak’taki komutanımızı Silopi’deki Karargaha getirdim. Önemli olan komutanın her tarafa nüfuz etmesidir,
bulunduğu yer önemli değildir.”

"SIZMAYI ÖNLEMEK İÇİN TOPLANTI YAPTIK"

Aksakallı'dan sonra dinlenen emekli Tuğgeneral Rıza Çağatay Erdoğan, 15 Temmuz gecesi Abdullah Barutçu'yla birlikte
lojmanın sığınığına indiklerini, sabaha kadar orada kaldıklarını, bu süreçte Barutçu'yu arayan hiç kimsenin olmadığını,
gelişmeleri de uydu bağlantısı olmayan, parazitli küçük bir televizyondan izlediklerini, ancak izledikleri kanallarda askeri
okullara ilişkin herhangi bir haber görmediklerini anlattı.

Dönemin Kara Harp Okulu Komutanı İzzet Çetingöz de Barutçu'yu 1981'den beri tanıdığını, 17/25 Aralık'tan sonra hızlanan
FETÖ'yle mücadelede de Barutçu'nun aktif ve ciddi bir tavır sergilediğine şahit olduğunu belirtip, “2015 yılında askeri
okullara sızmayı önlemek, sızma varsa sistemden uzaklaştırmak için toplantı yaptık” dedi.

Mahkeme Başkanı, Çetingöz'e, “Kaç kişinin görevden alınmasını istediniz? Mesela Balıkesir astsubay okulundan kaç kişiyi
attınız?” sorusunu yöneltti. Çetingöz, şu karşılığı verdi:

“Onu Barutçu Paşa bilir. MİT'ten aldığımız istihbari bilgileri belge olarak kullanamıyorduk. Belgelendirerek veya disiplin
notunu düşürmek suretiyle uzaklaştırıyorduk.”

Mahkeme Başkanı, Çetingöz'e Metin İyidil'in FETÖ'yle bağlantısı olup olmadığını da sordu. Çetingöz, İyidil'in FETÖ'yle
bağlantısı olmadığını ve yaptığı atamalarda böyle bir ize rastlamadıklarını söyledi.

Davaya Cumhurbaşkanlığı adına katılan Av. Serhat Pak, tanık Çetingöz'e şu soruları yöneltti:

“15 Temmuz'da okullarda öğrenci bulunması normal mi? Abdullah Barutçu'nun hiçbir yeri aramaması veya aranmaması
askeri teamüllere uygun mu?”

Çetingöz'ün bu sorulara cevabı, “Harp okullarında ikmal sınavları vardı. Bütünlemeye kalan öğrenciler haricinde hiçbir
öğrenci bulunmuyordu. Ya Menteş'te kamptaydılar ya da komanda kursundaydılar. Barutçu Paşa'nın kendisine bağlı
birlikleri araması gerekirdi. Ulaşır mıydı, bilemem. Aramadı veya aranmadıysa uygun değildir” oldu.

BİRÇOK KOMUTAN BÖYLE DAVRANDI

Tanık olarak dinlenen dönemin Kara Kuvvetleri Komutanlığı Personel Başkanı Ömer Şevki Gençtürk ise MİT
soruşturmasından sonra Barutçu'yu bu göreve atadıklarını, FETÖ'yle mücadelede büyük kararlılık gösterdiğini belirterek,
“Tanıyorum, geçmişini biliyorum. Bu örgütle hiçbir bağlantısı yok ve iftiraya uğradığını değerlendiriyorum” diye konuştu.
Gençtürk'ün beyanı sırasında şu diyaloglar yaşandı:

Gençtürk: 17/25 Aralık'tan sonra bu göreve getirildim. FETÖ'yle mücadelede çalıştığımız konulardan birisi de askeri
okullardı. Devletin istihbarat birimiyle koordineli çalıştık.

Mahkeme Başkanı: İstihbarat birimi derken, yani MİT, İKK (İstihbarata Karşı Koyma) değil, öyle mi? İKK'dan gelen bilgiler
sıkıntılı. Çünkü onların kendileri FETÖ'cü. En düşük rütbeli İKK'cılar bile onlardan. Doğru bilgi gelmez ki.

Cumhurbaşkanlığı Avukatı Pak, Barutçu'nun örgütsel bağlantısı değil, rütbesi gereği yapması gerekenleri yapıp



yapmadığının sorgulandığını vurgulayınca, Barutçu'nun avukatları, “Bunlar yönlendici sorular” şeklinde itirazda bulundu.
Gençtürk de, “Barutçu tek örnek değil. Aynı hareket tarzını uygulayan birçok komutan var. Kimi otoparkta, kimi uçakta”
dedi.

BURADA BEN VARIM

Cumhurbaşkanlığı Avukatı sorularında ısrar edince, Metin İyidil'in Avukatı Abdullah Kaya, “Tanık gördüğünü anlatır, bilirkişi
değildir” itirazında bulundu.

Mahkeme Başkanı da Avukat Kaya'ya, “Sizi ilgilendirmiyor. Yargılamanın patronu değilsiniz. Burada ben varım” sözleriyle
tepki gösterdi.

Gençtürk'ten sonra Metin İyidil'in dinlenmesini istediği Ali Nihat Özcan tanıklık yaptı. Özcan,  İyidil'i 48 yıldır tanıdığını, 15
Temmuz gecesi ve ertesi sabah onunla konuştuktan sonra NTV ve TRT'de programa katılıp, İyidil'den de bahsettiğini
bildirdi. 

Mahkeme Başkanı Ali Nihat Özcan'dan sonra GATA eski Komutanı Ömer Paç'ın çağrılmasını isteyince, İyidil'in Avukatı
Abdullah Kaya, akşam saatlerinde uçağa binmesi gerektiği için Yaşar Uçan'a öncelik verilmesi talebinde bulundu. Bunun
üzerine Mahkeme Başkanı, “Her şeye karışmayın. Uçağı varsa, var. 5 dakika sonra dinleriz” uyarısında bulundu.

Ömer Paç, İyidil hakkında şunları söyledi:

“Devre arkadaşımdır. 15 Temmuz'da İzmir'de tatildeydim. Gece yarısı konuştuk, 'TSK'ya sahip çıkalım' dedik. Televizyon
konuşmasını da izledim, çok güzel ifadeleri oldu. Bu konuşmanın GATA personeli üzerinde de olumlu etki yaptığını
öğrendim. Biz 79'luyuz. Atatürkçü, Cumhuriyetçi bir devreyiz. Ne bizden ne Metin İyidil'den FETÖ'cü olmaz, yakıştırılamaz.”

KOMUTANINA “APTALSIN SALAKSIN” MI DEDİN

Paç'ın ardından 15 Temmuz döneminde Eğridir Dağ ve Okul Komutanlığı'nda görev yapan Albay Yaşar Uçan dinlendi. O
gece Okul Komutanı Tümgeneral Metin Akkaya'nın, Metin İyidil'le telefonla görüştüğünü belirten Uçan, görüşmeden sonra
Akkaya'nın kendisine şunları anlattığını kaydetti:

“İyidil Paşa, Harbiyelilerin yola çıkarıldığını duyunca, 'Sen geri zekalı, aptal, salak mısın?' diye demediğini bırakmamış. Ben
de 'Komutanım, doğru söylemiş. Zaten biz de aynı şeyi söylüyoruz' dedim.”

Uçan'ın bu sözleri üzerine Mahkeme Başkanı, “Yani, 'Ben de sana salak mısın, aptal mısın diyorum' mu dedin? Komutana
böyle bir şey söyleyebilir misin?” diye sordu.

Uçan'dan sonra dönemin İstihkam Okulu ve Eğitim Merkez Komutanı Osman Nuri Saylan ile MEBS Okulu ve Eğitim Merkezi
Komutanı Ersun Altunsoy dinlendi.

Metin İyidil'in Avukatı Abdullah Kaya, Genelkurmay eski İstihbarat Başkanı İsmail Hakkı Pekin'in de dinlenmesini isteyince,
Mahkeme Başkanı, “Kim ya? Sizin dosyada yok” dedi. Avukat Kaya, Pekin'in 4 bilirkişi raporu hazırladığını, uzman
olduğunu kaydedince Başkan, “Tamam, uzatma ya. Adı neydi? Biz bilirkişi olarak çağırmadık. Tanık olarak dinleriz”
şeklinde tepki gösterdi.

Pekin beyanında, Metin İyidil'i yüzbaşılığından beri tanıdığını ve FETÖ'yle alakasının olmadığını bildiğini belirtip, şöyle
konuştu:

“O gece darbecilerin esas yaptığı iş, karargâhları devre dışı bırakıp, TSK'yı başıboş bırakmak, sonra da kendi elemanlarıyla
darbe yapmaktı. Metin İyidil karargâha gelse, büyük ihtimalle derdest edilip, tutuklanırdı. Ona bağlı en önemli birlik olan
Zırhlı Birlikler zaten ele geçirilmişti. Metin'in yaptığının aynısını, ben olsam ben de yapardım diye düşünüyorum.”

SAVCI 3 İSMİN DE DARBEYE YARDIMDAN CEZALANDIRILMASINI İSTEDİ

Tanık beyanlarının tamamlanmasının ardından esas hakkında mütalaasını sunan Savcı, Metin İyidil, Hamza Koçyiğit ve
Abdullah Barutçu'nun darbeye yardımdan cezalandırılmasını, İyidil ve Koçyiğit'in tutukluluğunun devamını, Barutçu'nun da
kararla birlikte tutuklanmasını istedi.

Sanıklar ve avukatların esas hakkındaki mütalaaya karşı savunma için süre talebinde bulunmasından sonra duruşma 5
Ocak'a ertelendi.
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